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Psalm 78:43-48 opisuje plagi, które spadły na Egipt w przeddzień 
wyzwolenia ludu Izraela z niewoli. Czytamy: 

,,Gdy czynił swe znaki w Egipcie i swe cuda na polu Soanu; 
Gdy zamienił w krew ich rzeki i ich strumienie, tak że nie 
mogli z nich pić. Zesłał na nich rozmaite muchy, aby ich 
kąsały, i żaby, aby ich niszczyły; I dał robactwu ich plony, a 
ich pracę szarańczy. Zniszczył gradem ich winorośle, a 
sykomory szronem. Ich bydło wydał na pastwę gradu, a ich 
stada na pastwę błyskawic”. Psalm 78:43-48.   

A teraz, proszę, przeczytajcie uważnie werset 49: 

,,Wylał na nich żar swojego gniewu, zapalczywość, 
oburzenie i udrękę, zesławszy na nich złych aniołów”. Psalm 
78:49 

Dowiadujemy się tutaj, że nieszczęścia, które spadły na Egipt, są 
związane ze złymi aniołami, które mogą oznaczać tylko demony. Bóg 
w niebie z pewnością nie ma złych aniołów, które by z radością 
wykonywały Jego wolę.  

Czy możemy więc dokładnie zrozumieć, co źli aniołowie robili w 
Egipcie podczas plag? 

Przeczytajmy Księgę Wyjścia 12:12: 

,,Gdyż tej nocy przejdę przez ziemie Egiptu i zabiję 
wszystko, co pierworodne w ziemi Egiptu, od człowieka aż 
do zwierzęcia, a nad wszystkimi bogami Egiptu dokonam 
sądu, ja PAN”. Wyjścia 12:12 

 —,,PRZEJDĘ... ZABIJĘ... JA PAN". Z wersetu tego jasno wynika, że 
dziesiąta plaga egipska – zniszczenie pierworodnych w Egipcie – była 
sądem Pańskim. Werset ten jasno mówi, że Pan osobiście zniszczy 
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wszystkich pierworodnych w Egipcie, ale zobaczmy, co werset 23 
mówi w tym samym rozdziale: 

,,PAN bowiem przejdzie, aby zabijać Egipcjan, a gdy ujrzy 
krew na nadprożu i na obu węgarach, PAN ominie drzwi i 
nie pozwoli niszczycielowi wejść do waszych domów, aby 
was zabić”. Wyjścia 12:23 

Tutaj mamy zupełnie inny obraz, a mianowicie: nie Pan, który rzekomo 
własnoręcznie niszczy pierworodnego, ale ktoś, kogo nazywa się 
,,niszczycielem". Kto nim jest? Mamy jeszcze jedno odniesienie do 
niszczyciela w 1 Koryntian 10:10:  

,,Ani nie szemrajcie, jak niektórzy z nich szemrali i zostali 
wytraceni przez niszczyciela”. 

W języku greckim to słowo niszczyciel (G3645) ma kilka znaczeń; taki 
co rujnuje, w tym wypadku jadowity wąż: - niszczyciel.  

Odnosi się to do Izraela na pustyni, gdzie niektórzy z nich zostali 
zniszczeni przez niszczyciela. Ponownie, z tego wersetu nie wynika 
jasno, kto jest niszczycielem. Większość ludzi myśli, że to Pan, 
ponieważ, jak mówią, On był Tym, który ukarał ludzi na pustyni. Ale z 
Księgi Wyjścia 12:23 wynika, że to nie był Pan, ponieważ to On 
powstrzymał niszczyciela przed sianiem spustoszenia. 

Inne odniesienie do ,,niszczyciela" znajduje się w Księdze Objawienia 
9:11:  

,,Mają nad sobą króla, anioła otchłani, którego imię po 
hebrajsku brzmi Abaddon, a po grecku Apollyon”. 

Słowo ,,ABADDON” lub ,,APOLLYON” oznacza ,,NISZCZYCIEL”. 
Tak więc ten anioł z otchłani jest niszczycielem. Kim on jest? Biblia 
wyjaśnia to sama: 
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,,Zatrąbił piąty anioł, i zobaczyłem gwiazdę, która spadła z 
nieba na ziemię i dano jej klucz do studni otchłani”. 
Objawienie 9:1 

Myślę, że jest całkiem jasne, kim jest gwiazda, która spadła z nieba na 
ziemię. To jest szatan. SZATAN JEST NISZCZYCIELEM! 

Ellen White potwierdza to, co znajdujemy w Biblii. Twierdzi ona, że 
szatan jest nazwany ,,niszczycielem" w Piśmie Świętym. 

,,Szatan jest wielkim wrogiem Boga i człowieka. Zostaje 
przemieniony z pomocą swoich agentów i przybiera postać 
anioła światła. W Piśmie Świętym jest on nazwany 
niszczycielem, oskarżycielem braci, zwodzicielem, kłamcą, 
oprawcą i mordercą". (5 T 137)* 

,,Szatan jest niszczycielem". (Banner, 1 marca 1905)* 

A oto, co Jezus mówi o unicestwieniu.  

,,Syn Człowieczy bowiem nie przyszedł zatracać dusz 
ludzkich, ale je zbawić. (…)”. Łukasza 9:56 

,,Chrystus przyjmując ludzką naturę, upokorzył się i objawił 
charakter przeciwny do charakteru szatana". (DA 25)*  

,,Szatan jest niszczycielem, ale Chrystus jest odnowicielem”. 
(RH, 26 listopada 1895)*  

Jeśli Chrystus objawił przeciwieństwo charakteru szatana, to czy 
nadejdzie czas, kiedy objawi usposobienie szatana i zniszczy ludzi? W 
jakiej części swojej służby Chrystus nauczał, że zniszczy ludzi?  
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,,Przyszedł, aby podnieść człowieka. Zostało postanowione, 
że każdy, kto uwierzy w Chrystusa jako swojego osobistego 
Zbawiciela, zostanie zbawiony. We wszystkich swoich 
dziełach nauczał ludzi, że Jego misją nie jest niszczenie 
ludzkiego życia, ale jego ratowanie". (ST, 2 lipca 1896)*   

We wszystkich swoich czynach Chrystus nauczał ludzi, że Jego misją 
nie jest niszczenie, ale objawianie charakteru Ojca. 

,,Chrystus przyszedł na ten świat, aby odnaleźć i zbawić 
zgubionych. Kiedy faryzeusze oskarżyli Go o to, że jada z 
celnikami i grzesznikami, On odpowiedział: ,,Nie 
przyszedłem wezwać sprawiedliwych [tych, którzy tak o 
sobie myślą], ale grzeszników do nawrócenia". Przyszedł, 
aby zbawić, a nie zniszczyć. Dusze są bardzo cenne w 
Jego oczach, ponieważ należą do Niego na mocy prawa 
stworzenia i odkupienia”. (MM 183)*  

„Pan pragnie zbawić, a nie zniszczyć. Jego największą 
radością jest ratowanie grzeszników. “Jakom żyw — mówi 
Wszechmocny Pan — nie mam upodobania w śmierci 
bezbożnego”. (Ezechiela 33:11) . Przez ostrzeżenia i 
napomnienia wzywa błądzących, by zaprzestali czynienia 
zła, nawrócili się do Niego i żyli. Daje swym wybranym 
sługom świętą odwagę, aby ci, którzy ich słuchają, odczuli 
bojaźń i skruchę”. (PK 68.2) 

Zniszczenie nie jest częścią Bożej natury, ale odrodzenie i odbudowa. 

Odkupienie jest częścią boskiej natury. Bożym prawem 
jest odbudować, a nie rujnować [ang.niszczyć]  Syn Boży 
został wydany na śmierć przed założeniem świata. Istnienie 
grzechu jest niewytłumaczalne, dlatego żadna dusza nie 
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będzie wiedziała jaki jest Bóg, dopóki nie ujrzy siebie w 
świetle odbijającym się z Krzyża Golgoty, i z całego serca nie 
znienawidzi siebie jako grzesznika. (SdK 248,2) 

Przejaw tego samego charakteru znajdujemy u aniołów, którzy są 
wierni Bogu. Nie są zesłani z nieba po to, by niszczyć, ale by ratować. 

Aniołowie są wysyłani z niebiańskich dziedzińców nie po 
to, by niszczyć, ale by czuwać i strzec zagrożonych dusz, 
ratować zagubionych i sprowadzać zbłąkanych z 
powrotem do owczarni. ,,Ja przyszedłem nie po to aby 
potępiać ale by zbawić” - oświadczył Chrystus. Czy zatem 
nie masz litościwych słów dla błądzących? Czy pozwolisz im 
zginąć, czy wyciągniesz do nich pomocną dłoń? (RH 10 maj 
1906)* 

Teraz jest jasne, kim są źli aniołowie, którzy zostali ,,zesłani" do 
Egiptu? Szatan i jego demony zniszczyli wszystkich pierworodnych w 
Egipcie. 

Hebrajskie słowo przetłumaczone na ,,zesłanie" w Psalmie 78:49 
również oznacza ,,puścić" lub ,,uwolnić".  

Być może niektórzy powiedzą tutaj, że uczyniłem Boga i Szatana 
współpracownikami i przyjaciółmi, gdzie Szatan realizuje Boże plany. 

Nie, w żadnym wypadku tego nie robię. Bóg i szatan nie są 
przyjaciółmi. Prawda jest taka, że szatan jest niszczycielem, który tylko 
czeka, aby zniszczyć wszystkich tych, którzy nie są pod specjalną 
ochroną Boga. W przypadku Egiptu wszyscy oni byli pierworodnymi. 
Gdyby moc Boża nie chroniła reszty Egiptu, szatan zniszczyłby 
wszystkich Egipcjan. W poniższym tekście Ellen White mówi tutaj o 
niecierpliwości niszczyciela - aby zabijać:  
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„W ten sposób arcywróg przypisuje Stwórcy i Dobroczyńcy 
ludzkości swoje własne cechy. Okrucieństwo to cecha 
szatańska. Bóg jest miłością; wszystko, co stworzył, było 
czyste, święte i piękne, dopóki wraz z pierwszym wielkim 
buntownikiem nie pojawił się grzech. Sam szatan jest 
wrogiem, który kusi człowieka do grzechu, a potem niszczy 
go, jeśli tylko może to zrobić; a kiedy jest pewny swej 
zdobyczy, cieszy się z tego, do jakiej ruiny ją doprowadził. 
Gdyby mu pozwolono, wciągnąłby w swoją sieć cały rodzaj 
ludzki. Gdyby nie interwencja Bożej mocy, nie ocaleliby 
ani jeden syn i ani jedna córka Adama”. (WB 2019, 321.6 ) 

,,Lucyfer stał się niszczycielem tych, których niebo 
powierzyło jego opiece”. (AUCR, 1 października 1906)* 

Tak więc siostra White, opisując Boże sądy czasów ostatecznych, 
sugeruje, że plagi egipskie były cieniami i mówi:  

,,Kiedy anioł zagłady miał przejść przez Egipt, aby zniszczyć 
pierworodnych, od człowieka do zwierzęcia, Izraelowi 
nakazano zgromadzić dzieci i rodziny w ich domach, a 
następnie namaścić krwią odrzwia, aby niszczyciel mógł 
przejść obok ich mieszkań, a jeśli nie przygotują się 
odpowiednio, nie będzie różnicy między nimi a 
Egipcjanami”. 

Anioł zagłady wkrótce pojawi się ponownie, nie po to, by 
zniszczyć pierworodnych, ale po to, by ,,uderzyć starych i 
młodych, mężczyzn, kobiety i małe dzieci" (Ezechiela 9:6), 
którzy nie mają żadnego znaku zbawienia. Rodzice, jeśli 
chcecie uratować swoje dzieci, odseparujcie je od świata…” 
(RH, 14 października 1875)* 
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Co więc symbolizuje rozkaz zabijania starych i młodych, zarówno 
mężczyzn, kobiet, jak i dzieci? Oto rozkaz Ezechiela 9 a przykazanie to 
skierowane jest do ludzi z bronią do zniszczenia: 

,,A oto sześciu mężów przyszło drogą od górnej bramy, 
która jest zwrócona ku północy, i każdy z nich miał w ręku 
niszczycielską broń. Jeden mąż wśród nich był ubrany w 
lnianą szatę, z kałamarzem pisarskim u boku. Weszli i stanęli 
obok ołtarza z brązu. (3) A chwała Boga Izraela uniosła się 
znad cherubina, na którym spoczywała, i sięgnęła do progu 
świątyni. Potem zawołał na tego męża ubranego w lnianą 
szatę, który miał kałamarz pisarski u boku; (4) PAN 
powiedział do niego: Przejdź przez środek miasta, przez 
środek Jerozolimy, i uczyń znak na czołach mężczyzn, którzy 
wzdychają i lamentują nad wszystkimi obrzydliwościami jakie 
popełnia się pośród niej. (5) A słyszałem, że tamtym 
powiedział tak: Idźcie za nim przez miasto i zabijajcie. Niech 
wasze oko nie oszczędzi nikogo i nie litujcie się nad nikim. (6) 
Wybijcie do szczętu starców i młodzieńców, panny, dzieci i 
kobiety, ale nie przystępujcie do nikogo, na którym będzie ten 
znak. Rozpocznijcie od mojej świątyni. Zaczęli więc od 
starszych, którzy byli przed domem”. (Ezechiela 9:2-6).  

Co to znaczy zabijać młodych i starych ,,niszczycielską bronią"? 

,,Jeśli nosiciele grzechu nie odpokutują i nie przestaną 
wykonywać dzieła szatana, uciskając ludzi, którzy biorą na 
siebie ciężar pracy i wspierając ręce grzeszników na Syjonie, 
nigdy nie otrzymają znaku Bożej aprobaty. Upadną w czasie 
powszechnej zagłady niegodziwców, przekazanej nam za 
pośrednictwem symboli pięciu mężczyzn niosących 
narzędzia mordu". (3T 267)* 



10 
 

Tak więc praca pięciu mężów dzierżących broń do rzezi oznacza ogólne 
zniszczenie niegodziwców. W jaki sposób dochodzi do tego ogólnego 
zniszczenia? Zwróć uwagę na następujące stwierdzenia.  

,,Widziałam czterech aniołów, którzy mieli pracę do 
wykonania na ziemi i byli w drodze, aby ją wykonać. Jezus 
był odziany w szaty kapłańskie. Spojrzał z litością na resztkę, 
a potem podniósł ręce i głosem pełnym głębokiej litości 
zawołał: ,,Krew moja, Ojcze, krew moja, krew moja, krew 
moja!" Wtedy ujrzałam niezwykle jasne światło pochodzące 
od Boga, który siedział na wielkim białym tronie, i zostało 
wylane wokoło Jezusa. Wtedy zobaczyłam anioła z 
poleceniem od Jezusa, szybko lecącego do czterech aniołów, 
którzy mieli do wykonania pracę na ziemi, i machającego 
czymś w górę i w dół w swej dłoni, i wołającego donośnym 
głosem: Stój! Stój! Stój! Aż słudzy Boży zostaną 
zapieczętowani na swoich czołach”. (EW 38.1)*  

,,Zapytałam anioła, który mi towarzyszył, jakie jest 
znaczenie tego, co usłyszałam i co mają zrobić czterej 
aniołowie. Powiedział mi, że Bóg nadal powstrzymuje 
żywioły, że uczynił swoich aniołów odpowiedzialnymi za 
wszystko, co dzieje się na ziemi; że czterej aniołowie mieli 
moc od Boga, aby powstrzymać cztery wiatry, ale mieli 
zamiar je puścić. Jednak, gdy ich uścisk osłabł i te cztery 
wiatry były gotowe do uwolnienia się, miłosierne oko 
Jezusa spojrzało na niezapieczętowaną resztkę. Podniósł 
ręce do Ojca i zaczął Go błagać, przypominając Mu, że 
przelał za nią swoją krew. Wtedy to jeden z posłańców 
Bożych został poinstruowany, aby szybko polecieć do 
czterech aniołów, którzy powstrzymywali cztery wiatry, z 
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poleceniem, aby zaczekać, aż pieczęć Boga żywego zostanie 
umieszczona na czołach sług Bożych". (EW 38.2)* 

Widzimy, że aniołowie Boży powstrzymują siły zła, dopóki słudzy 
Boży nie zostaną zapieczętowani. Kiedy to dzieło zostaje zakończone i 
Jezus opuszcza świątynię, wtedy wiatry zostają uwolnione i szatan 
otrzymuje całkowitą kontrolę, by rzucić świat w otchłań wielkiego 
ucisku, podobnie jak to miało miejsce przy zniszczeniu Jerozolimy:  

,,Gdy Chrystus opuści świątynię, ziemia pogrąży się w 
ciemnościach. W tym strasznym czasie sprawiedliwi będą 
musieli żyć w obliczu świętego Boga bez Orędownika. Nic 
nie powstrzyma niegodziwych, a szatan będzie miał 
nieograniczoną władzę nad tymi, którzy nie odpokutują. 
Cierpliwość Boża dobiegła końca. Świat odrzucił Jego łaskę, 
wzgardził Jego miłością i podeptał Jego Prawo. Czas łaski 
dla niegodziwych dobiegł końca. Duch Boży, któremu 
uparcie się opierali, został w końcu zabrany z ziemi. 
Pozbawieni opieki Bożego miłosierdzia, znaleźli się 
bezbronni w mocy złego wroga. Wtedy Szatan pogrąży 
mieszkańców ziemi w ostatnim wielkim ucisku. Gdy tylko 
aniołowie Boży przestaną powstrzymywać gwałtowne 
wiatry ludzkich namiętności, wybuchną wszystkie wrogie 
żywioły. Cały świat będzie uwikłany w ruinę straszniejszą 
niż ta, która przyszła na Jerozolimę w dawnych czasach”. 
(GC 614.1)* 

Teraz ten sam anioł zagłady, który przeszedł przez Egipt, aby zniszczyć 
pierworodnych, przejdzie ponownie, aby zniszczyć wszystkich, którzy 
nie mają pieczęci Bożej.  
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Zadajmy sobie jeszcze raz pytanie: kim jest ten anioł niszczący? 
Powiedzieliśmy już, że jest to szatan, ale czy mamy dalsze dowody na 
poparcie tego twierdzenia? Oto odpowiedź:  

„W przeddzień klęski pierworodnych w Egipcie Pan nakazał 
Izraelitom, aby zgromadzili się ze swymi dziećmi w swoich 
domach i namaścili krwią odrzwia i nadproże drzwi, tak aby 
anioł niszczyciel, gdy będzie przechodił przez ziemię, mógł 
rozpoznać te domy jako należące do naśladowców Chrystusa 
i ominąć je.” 

,,Dzisiaj musimy zgromadzić nasze dzieci wokół siebie, jeśli 
chcemy je uratować przed niszczycielską mocą ZŁEGO. 
Konflikt między Chrystusem a szatanem będzie się pogłębiał 
aż do końca historii ziemi. Musimy mieć wiarę w krew 
Chrystusa, aby przetrwać nadchodzące niebezpieczne czasy”. 
(2 SAT 199)* 

Myślę, że ten cytat rozwiewa wszystkie nasze wątpliwości. Jest tylko 
jeden, który jest zły i który od początku jest niszczycielem – SZATAN! 

Jezus puka; czy otworzysz Mu drzwi? Czy będzie 
zmuszony napisać na nadprożu drzwi, w miejscu Jego 
krwi, która oczyszcza z wszelkiego grzechu, wyrok, który 
pozostawia cię na pastwę niszczycielskich aniołów? 
„Przyłączył się do swoich bożków”. Aniołowie stróże, 
„zostawcie go w spokoju”. (Ozeasza 4:17). „Jakże często 
chciałem zgromadzić twoje dzieci, tak jak kwoka zbiera 
kurczęta pod skrzydła, a wy nie chcieliście”. (Mat 23:37) Do 
wszystkich, którzy otworzą drzwi, Jezus wchodzi i bierze je 
w posiadanie. (Pt 30a, 1892)* 
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W smutku Jezus wycofuje się od tych, którzy odmawiają wejścia pod 
Jego pełną ochronę. Są oni pozostawieni mocy niszczyciela. Ale są 
cytaty, które wydają się stwierdzać, że był to anioł Boży. Jak 
rozumiemy ten cytat? 

,,...Anioł Boży przechodził przez ziemię egipską wykonując 
swoje straszne dzieło, zabijając pierworodnych człowieka i 
pierworodnych zwierząt”. (1SP 199)* 

Czy mamy przyjąć ten cytat i odrzucić resztę naszych dotychczasowych 
badań? Istnieją dwa sposoby rozwiązania tego problemu, biorąc pod 
uwagę wszystkie fakty.  

1. Nawet upadłe anioły mogą być nazywane aniołami Bożymi. Dzieje 
się tak, ponieważ Bóg bierze na siebie odpowiedzialność. Zobacz 
teksty, w których Bóg „zsyła” złe duchy. Na przykład: 

 „Bóg posłał złego ducha między Abimeleka a mężczyzn 
Sychem; i mężczyźni Sychem zbuntowali się przeciw 
Abimelekowi”; Sędziów 9:23 

,,A gdy zły duch od Boga zstępował na Sula, Dawid brał 
harfę i grał swą ręką….” 1 Samuela 16:23 

,,Teraz PAN włożył ducha kłamliwego w usta tych 
wszystkich twoich proroków, gdyż PAN zapowiedział ci 
nieszczęście”. 1 Królewska 22:23 

Czy mamy rozumieć, że Bóg czyni to bezpośrednio? Czy współpracuje 
bezpośrednio ze złymi aniołami? Adam Clarke w swoim komentarzu do 
ostatniego wersetu, wyjaśnia to jasno: 

„Dopuścił lub pozwolił duchowi kłamstwa wpływać na  
twoich proroków”. Czy konieczne jest ponowne 
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przypomnienie czytelnikowi, że Pismo Święte wielokrotnie 
przedstawia Boga jako czyniącego to, na co w trakcie swojej 
opatrzności tylko dopuszcza lub na co przyzwala”. 
(Komentarz do 1 Krl 22:23) 

Pamiętamy, że Psalm 78:49 mówi o wyjściu z Egiptu: 

„On (Bóg) zrzucił na nich zapalczywość swego gniewu, 
gniew, oburzenie i utrapienie, zesławszy (hebr. może być 
„wypuszczając”) na nich złych aniołów”.  

2. Inną opcją jest to, że anioł Boży, o którym tu mowa, jest aniołem, 
który nakazuje aniołom stróżom ustąpić. W tym scenariuszu anioł ten 
udałby się do każdego domu, sprawdził, czy jest tam krew Paschy, a 
następnie powiedział aniołowi tego domu, aby przestał chronić. Wtedy 
szatan miałby moc, by czynić, co zechce. Ponownie przypominamy 
czytelnikowi wspomniany cytat: 

Czy będzie zmuszony napisać na nadprożu drzwi, w miejscu 
Jego krwi, która oczyszcza z wszelkiego grzechu, wyrok, 
który pozostawia cię mocy niszczących aniołów? 
„Przyłączył się do swoich bożków”. Aniołowie stróże, 
„zostawcie go w spokoju”. ( Lt 30a, 1892)* 

Aby dodać wagi faktowi, że nie jest to święty anioł bezpośrednio 
mordujący, czytamy nieco dalej w SP vol. 1 od „anioła Bożego”, że: 

,,Krew pokropiona na odrzwiach symbolizowała 
odkupieńczą krew Chrystusa, a także ciągłą zależność 
grzesznego człowieka od zasług tej krwi dla bezpieczeństwa 
przed mocą szatana i dla ostatecznego odkupienia”. (1SP 
201.1)*  
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W tym samym rozdziale siostra White mówi, że krew na odrzwiach 
drzwi, reprezentująca krew Chrystusa, chroniła „przed mocą szatana”. 
Gdyby to święty anioł zabił dzieci, wówczas krew Chrystusa nie 
chroniłaby przed „mocą szatana”, lecz przed „mocą Boga”. 

Wydaje się, że Ellen White używa języka, który odzwierciedla język 
Biblii, a w swoich późniejszych pismach wyjaśnia to, co się dzieje, 
jaśniej niż w czasie, gdy pisała - Duch Proroctwa tom 1. Bóg dopuścił 
dwuznaczność w tekście, abyśmy byli zmuszeni do głębszego 
studiowania. 

Cały proces wycofania ochrony i następującego po nim zniszczenia jest 
szczegółowo opisany w pierwszym rozdziale Wielkiego Boju - 
„Zniszczenie Jerozolimy”. Duch proroctwa czyni paralelę między 
zniszczeniem Jerozolimy a słowami Chrystusa „Wasz dom, pozostanie 
wam pusty”. Ta paralela jest ważna, ponieważ dostarcza więcej 
wskazówek na temat tego, co wydarzyło się w Egipcie. 

„Żydzi sami ukuli sobie kajdany; własnoręcznie wypełnili 
własną czarę gniewu [ang.-pomsty]. W bezwzględnym 
zniszczeniu, jakie spadło na nich jako naród, i we wszystkich 
nieszczęściach, jakie ich dosięgały, gdy się rozproszyli, 
zbierali żniwo, które posiały ich własne ręce. Prorok mówi: 
„Zguba twoja od ciebie o Izraelu”; „upadłeś przez własną 
winę! (Oz 13,9 DBG; 14,1). Ich cierpienia często 
przytaczane są jako przykład kary, która spadła na nich 
w wyniku bezpośredniego zlecenia Bożego. W ten właśnie 
sposób wielki zwodziciel próbuje ukryć swoje dzieło. To 
przez uparte odpychanie Bożej miłości i łaski Żydzi sprawili, 
że Boża ochrona została od nich odsunięta i wolno było 
szatanowi rządzić nimi stosownie do jego woli. Straszliwe 
okrucieństwo, jakie objawiło się podczas zniszczenia 
Jerozolimy, stanowi przykład działania pełnej mściwości 
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mocy szatana wobec tych, którzy poddają się jego 
kontroli”. (WB 2019, 25.2) 

Był to ten sam proces zniszczenia zarówno w Egipcie, jak i w 
Jerozolimie; zostały one pozostawione mocy szatana. Jest to proces, w 
jaki odbywają się Sądy Boże.  

„Pokazano mi, że sądy Boże nie przyjdą na nich 
bezpośrednio od Pana, ale dosięgną ich w inny sposób: oni 
sami znajdą się poza zasięgiem Jego ochrony. On ostrzega, 
poprawia, napomina i wskazuje jedyną, bezpieczną drogę; 
ale potem, jeśli ci, którzy byli przedmiotem Jego szczególnej 
troski, będą nadal podążać swoją własną drogą, nie zważając 
na głos Ducha Bożego, i jeśli po kolejnych ostrzeżeniach 
nadal wybierać będą drogę, która im się wydaje 
odpowiednia, wówczas Bóg poleci swym aniołom, by 
dłużej nie strzegli ich przed podstępnymi atakami 
szatana”. 14 MR (1883), (WCK 162.5; 163.1) 

I po raz kolejny słyszymy: 

,,Bóg rozlicza się z narodami. Żaden wróbel nie spada na 
ziemię bez Jego uwagi. Ci, którzy czynią zło swoim bliźnim, 
mówiąc: Skąd Bóg wie? pewnego dnia zostaną wezwani do 
spełnienia długo odkładanej zemsty. W obecnym wieku, 
okazuje się Bogu, więcej niż powszechną pogardę. Ludzie 
osiągnęli punkt bezczelności i nieposłuszeństwa, który 
pokazuje, że ich kielich nieprawości jest prawie pełny. Wielu 
już prawie przekroczyło granicę miłosierdzia. Wkrótce Bóg 
pokaże, że rzeczywiście jest Bogiem żywym. Powie aniołom: 
„Nie walczcie już z szatanem w jego wysiłkach zniszczenia. 
Pozwólcie mu działać na synach nieposłuszeństwa, gdyż 
kielich ich nieprawości jest pełny. Przeszli od jednego 
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stopnia niegodziwości do drugiego, codziennie powiększając 
swoje bezprawie. Nie będę się już wtrącał, by 
powstrzymać NISZCZYCIELA przed wykonaniem jego 
dzieła”. (RH, 17 września 1901)* 

,,Faraon miał swój czas siewu i miał też swój czas żniwa. 
Zasiał opór i upór. Zasiał ziarno w glebie. Bóg nie 
uruchomił żadnej nowej mocy. Pozostawiono nasienie, by 
wzeszło; pozwolono człowiekowi działać zgodnie z jego 
prawdziwym charakterem. Kiedy Pan widzi niewiarę w 
sercu wbrew światłu i dowodom, wszystko, co musi 
zrobić, to pozostawić ludzki czynnik w spokoju; ponieważ 
nasienie włożone w glebę przyniesie ziarno według swego 
rodzaju. Wielu sieje nasienie niewiary, a jeśli to nasienie jest 
uprawiane, przyniesie żniwo, które nie będzie tak przyjemne 
do zebrania, jak nasienie do zasiania. Kiedy faraon odmówił 
słuchania poselstw i napomnień Boga i nie został upomniany 
przez pierwszy cud, który Bóg uczynił, aby go przekonać, 
był w stanie łatwiej powiedzieć: „Będę” i „Nie będę”. Jego 
niezależny opór przyniósł żniwo w swoim rodzaju, a 
wszystkie dowody, które Bóg dał, aby skierować jego kroki 
na właściwą drogę, służyły jedynie umocnieniu go w 
niewierze i buncie. Przechodził od jednego stopnia oporu i 
rozmyślnego nieposłuszeństwa Bogu do innego stopnia, tak 
jak bezbożni wszystkich wieków czynili i będą czynili aż do 
końca czasów, aż w końcu spojrzał na martwą twarz swego 
pierworodnego. Charakter objawiony przez faraona jest 
podobny do charakteru wszystkich niepokutujących. Bóg nie 
niszczy żadnego człowieka, ale po pewnym czasie 
bezbożni są poddawani zniszczeniu, którego sami 
dokonali”. (YI, 30 listopada 1893 par. 6)*  
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Nie wprowadzono żadnej nowej mocy, by zniszczyć Egipt. Został on 
zniszczony z powodu niegodziwego buntu, który sami sobie wyrządzili. 
Prawdą jest, że Bóg dokonał cudu objawienia węży na początku, aby 
pokazać im, że szatan będzie mógł użyć mocy do zniszczenia, ale Bóg 
nie dokonał tego dzieła zniszczenia Egiptu. 

Drodzy bracia i siostry, w Egipcie Bóg nakazał, aby tylko pierworodni 
pozostali w ręku niszczyciela. W czasie końca On ze smutkiem rozkaże, 
aby wszyscy, którzy są nieposłuszni dobrej nowinie ewangelii, zostali 
pozostawieni w ręku wroga. Tak jak Jezus płakał nad Jerozolimą, tak 
będzie płakał nad całym naszym światem, który odmówił Mu wejścia. 

Tak jak Pan stanął u drzwi wiernych w Egipcie z powodu krwi 
ofiarowanego baranka, tak Pan stanie ponownie w obronie wszystkich 
tych, którzy wyprali swoje szaty we krwi prawdziwego Baranka, która 
spłynęła na Kalwarii.  

Niech wszyscy, którzy czytają te słowa, będą chronieni w dniu wielkiej  
rzezi, jakiej dokona NISZCZYCIEL. 

 

 

 

 

 

 

 



Niszczyciel 

Kto był niszczycielem pierworodnych Egiptu? 

,,PAN bowiem przejdzie, aby zabijać Egipcjan, a gdy ujrzy 
krew na nadprożu i na obu węgarach, PAN ominie drzwi i nie 
pozwoli niszczycielowi wejść do waszych domów, aby was 
zabić”. Wyjścia 12:23 

Wielu wierzy, że to Bóg zabił ich wszystkich. Jeśli Bóg nie pozwoli 
Niszczycielowi wejść do domów Izraelitów, czy oznacza to, że sam się 
powstrzymuje? Czy to ma sens? Jeśli Chrystus zniszczył 
pierworodnych w Egipcie, czy oznacza to, że ci, którzy są ukrzyżowani 
z Chrystusem i którzy wierzą, że Chrystus jest w nich, mają w sobie 
niszczyciela? 

,,Syn Człowieczy bowiem nie przyszedł zatracać dusz 
ludzkich, ale je zbawić”. Łukasza 9:56 

Dowody jasno pokazują, że szatan jest niszczycielem i że to Bóg 
powstrzymuje go od czynienia zła. 

„W ten sposób arcywróg przypisuje Stwórcy i Dobroczyńcy 
ludzkości swoje własne cechy. Okrucieństwo to cecha 
szatańska. Bóg jest miłością; wszystko, co stworzył, było 
czyste, święte i piękne, dopóki wraz z pierwszym wielkim 
buntownikiem nie pojawił się grzech. Sam szatan jest 
wrogiem, który kusi człowieka do grzechu, a potem niszczy 
go, jeśli tylko może to zrobić; a kiedy jest pewny swej 
zdobyczy, cieszy się z tego, do jakiej ruiny ją doprowadził. 
Gdyby mu pozwolono, wciągnąłby w swoją sieć cały rodzaj 
ludzki. Gdyby nie interwencja Bożej mocy, nie ocaleliby 
ani jeden syn i ani jedna córka Adama”. (WB 2019, 321.6) 
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